
P R O T O K O L Nr 11/2018 
I I sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 listopada 2018 roku 

Sesja odbyla si? w Gminnym Osrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesj? rozpocz?to o godzinie 15 - zakonczono o godzinie 16-''̂ . -

I I sesj? Rady Gminy otworzyl i przewodniczyl jej Pan Kazimierz Zima Przewodnicz^cy Rady 
Gminy. • 

Lista obecnosci radnych stanowi zat^cznik Nr 1 do protokolu. 
Lista obecnosci soltysow stanowi zal^cznik Nr 2 do protokolu. 
Lista obecnosci zaproszonych gosci stanowi zat^cznik Nr 3 do protokolu. 

Przewodnicz^cy Rady Gminy stwierdzil prawomocnosc obrad I I sesji. - ^ ^ i . 
Na Stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. Nieobecny: 
- Radny Bogdan Barcik 

Wojt Gminy 
Skarbnik Gminy 
Sekretarz Gminy 
Kierownik GOPS w Ryjewie 
Dyrektor GOK w Ryjewie 
Dyrektor GBP w Ryjewie 
Radny Rady Powiatu Kwidzyhskiego . ' t 

Ad.2 Ustalenie i zatwierdzenie porz^dku obrad. 

Przewodnicz^cy Rady poinformowal Radnych, iz wraz z zaproszeniami otrzymali porz^dek obrad. 
W zwi^zku z powyzszym Przewodnicz^cy Rady wyst^pil do Radnych z pytaniem czy maj^ uwagi 
do tresci porz^dku obrad. Radni nie wniesli uwag wobec czego przyst^piono do glosowania 
porz^dku obrad. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, wstrzymal si? - 0) przyj?to 
porz^dek obrad w brzmieniu: 

•* 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocnosci sesji. 
2. Ustalenie i przyj?cie porz^dku obrad. 
3. Przyj?cie protokolu z poprzedniej I sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Omowienie realizacji inwestycji w Gminie Ryjewo. 
5. Informacja na temat zlozonych projektow dotycz^cych pozyskiwania srodkow z funduszy 

Unii Europejskiej i irmych srodkow pozabudzetowych. 
6. Podj?cie uchwaly w sprawie przyj?cia Rocznego Programu Wspolpracy Gminy Ryjewo z 

organizacjami pozarz^dowymi oraz podmiotami, o ktorych mowa w art. 3. ust. 3 ustawy o 
dzialalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 

7. Podj?cie uchwaly w sprawie procedury wykonywania inicjatywy uchwalodawczej przez 
grup? mieszkancow Gminy Ryjewo. 

8. Podj?cie uchwaly w sprawie wysokosci stawek podatku od nieruchomosci. 
9. Podj?cie uchwaly w sprawie okreslenia stawek podatku od srodkow transportowych. 
10. Podj?cie uchwaly w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wojta Gminy Ryjewo Pana 

Siawomira Slupczyhskiego. 
11. Podj?cie uchwaly w sprawie zasad otrzymywania i wysokosci zryczaltowanej miesi?cznej 

W sesji ponadto uczestniczyli: 
1. Pan Slawomir Slupczynski 
2. Pani Malgorzata Zdunek 
3. Pani Dorota Czerkies 
4. Pan Adam M^czynski 
5. Pan Roman Zbrog 
6. Pani Anna Biskupska 
7. Pan Andrzej Zwolak 
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diety przysluguj^cej soltysom Gminy Ryjewo z tytuiu udzialu we wszystkich czynnosciach 
zwi^zanych z prac^ na rzecz Rady Gminy Ryjewo. 

12. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztow podrozy sluzbowych radnych 
Rady Gminy Ryjewo. 

13. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XXXIV/244/17 z dnia 21 grudnia 2017 
roku w sprawie uchwalenia budzetu gminy Ryjewo na 2018 rok. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XXXIV/243/17 z dnia 21 grudnia 2017 
roku w sprawie przyj^cia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2018-
2027. 

15. Informacja Wojta z dzialalnosci w okresie mi^dzy sesjami. ' 
16. Interpelacje i zapytania radnych. 
17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne wnioski i informacje. : \ • 
19. Zakohczenie obrad. ' ' . 

Ad.3. Przyj^cie protokolu z poprzedniej I sesji Rady Gminy Ryjewo. > 

Przewodnicz^cy Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformowal, ze protokol z I sesji z dnia 
19 listopada 2018 roku wylozony byl do wgl^du w Urz^dzie Gminy w Ryjewie oraz opublikowany 
w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodnicz^cy Rady zapytal czy s^ uwagi do protokolu. 
Wobec braku uwag przystqpiono do glosowania. Rada Gminy Ryjewo przyj^la jednoglosnie 
protokol z I sesji Rady Gminy z dnia 19 listopada 2018 roku. 

*̂  

Ad.4. Omowienie realizacji inwestycji w Gminie Ryjewo. ^ 

Informacji przedstawil Pan Slawomir Slupczynski - Wojt Gminy 

1. Trwa budowa wodoci^gu przy ul. M^towskiej w Ryjewie - planowany czas zakohczenia prac to 
14 grudnia 2018 roku; 

2. Trwa budowa wodoci^gu przy ul. Tartacznej w Ryjewie - planowany czas realizacji zadania -
do 14 grudnia 2018 roku; 

3. Trwa budowa zbiomika retencyjnego wody pitnej w Straszewie - planowane zakohczenie prac 
do 14 grudnia 2018 roku. Obecnie trwaJ4 prace zwi^zane z plukaniem i dezynfekcj^ zbiomika 
oraz prace zwi^zane ze sterowaniem. 

4. Dokonano odbiorow przebudowy drog gminnych z plyt YOMB w miejscowosciach Straszewo, 
Jaiowiec, Benowo i Pulkowice. Przebudowa zostala dokonana ze srodkow soleckich i srodkow 
wlasnych. 

5. W szatni pilkarskiej wykonano posadzki i tynki. Kolejnym etapem jest podwieszenie sufitow 
wykonawca planuje rozpocz^cie prac na pocz^tku grudnia. 

6. Zakupiono plyty drogowe i plyty Y O M B - do realizacji przebudowy drog gminnych w 2019 
roku we wsiach Barcice, Borowy Mlyn i Rudniki. 

7. Zakohczono i ostatecznie rozliczono inwestycji modernizacji oczyszczalni sciekow w 
M^towskich Pastwiskach, ostatniej platnosci dokonano w miesi^cu listopadzie. 

Pan Franciszek Kwella - Soltys solectwa Pulkowice: Nie wskazal Pan Wojt, ze rowniez solectwo 
Pulkowice ma zaplanowany zakup plyt yomb? • . -

Pan Slawomir Slupczynski: Tak owszem, solectwo Pulkowice ma srodki na remont drog wraz z 
zakupem plyt, z tym, ze w budzecie jest to zapisane pod innym paragrafem. 
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Informacja stanowi zal^cznik nr 4 do protokolu. 

Ad.5. Informacja na temat zlozonych projektow dotycz^cych pozyskiwania srodkow z 
funduszy Unii Europejskiej i innych srodkow pozabudzetowych. 

Informacji przedstawil Pan Slawomir Slupczynski - Wojt Gminy . ' 

1. W miesi^cu listopadzie zostanie zlozony do PFRON wniosek o dofinansowanie na Budow^ 
Centrum Integracji i Rehabilitacji Osob Niepelnosprawnych wraz z Warsztatem Terapii 
Zajiciowej. 

2. Jestesmy w trakcie skladania wniosku o dofmansowania na Edukacji ekologicznq 2019 do 
WFOSiGW w Gdansku. Wniosek obejmuje organizacje festynu ekologicznego oraz wykladu dla 
doroslych. 

3. Stowarzyszenie PRAZE - partner wiod^cy Projektu o dofinansowanie Odnawialnych Zrodel 
Energii dla mieszkancow Gminy Ryjewo, Kwidzyn, Sadlinki i Gardeja rozpocz^l realizacji 
projektu - trwaj^ prace nad Specyfikacj^ Istotnych Warunkow Zamowienia - niezbidnej do 
wystosowania zapytan ofertowych do potencjalnych Wykonawcow. Zakladany termin realizacji 
zadania to koniec 2019 roku. Z dofinansowania na instalacji fotowoltaiczn^, panele solame, 
pompi ciepla lub piec na biomasi skorzysta 96 gospodarstw domowych w Gminie Ryjewo. 
Wysokosc dofinansowania wyniesie 84,01% kosztow kwalifikowalnych wg ostatnich informacji 
podatek Vat bidzie kosztem niekwalifikowalnym, wiec dofinansowanie moze ulec zmniejszeniu 
o wartosc podatku V A T tj. o 8% lub o 23%, w zaleznosci od umiejscowienia-instalacji. 

Informacja stanowi zal^cznik nr 5 do protokolu. " -

Ad.6. Podjf cie uchwaly w sprawie przyj^cia Rocznego Programu Wspolpracy Gminy Ryjewo 
z organizacjami pozarz^dowymi oraz podmiotami, o ktorych mowa w art. 3. ust. 3 ustawy o 
dzialalnosci pozytku publicznego i 0 wolontariacie na rok 2019. . 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wyst^pil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystqpiono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo s i i - 0) Rada Gminy podjila U C H W A L Y Nr II/6/18 w sprawie przyjicia Rocznego 
Programu Wspolpracy Gminy Ryjewo z organizacjami pozarz^dowymi oraz podmiotami, o ktorych 
mowa w art. 3. ust. 3 ustawy o dzialalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 6 do protokolu. 

Ad.7. Podjecie uchwaly w sprawie procedury wykonywania inicjatywy uchwalodawczej przez 
grup^ mieszkancow Gminy Ryjewo 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wyst^pil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo s i i - 0) Rada Gminy podjila U C H W A L ^ Nr II/7/18 w sprawie procedury 
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wykonywania inicjatywy uchwalodawczej przez grup^ mieszkancow Gminy Ryjewo. 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 7 do protokolu. 

Ad.8. Podjecie uchwaly w sprawie wysokosci stawek podatku od nieruchomosci. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wyst^pil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo si^ - 0) Rada Gminy podjila UCHWALIJ Nr II/8/18 w sprawie wysokosci stawek 
podatku od nieruchomosci. 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 8 do protokolu. * ^ 

Ad.9. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia stawek podatku od srodkow transportowych. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wyst^pit z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo si^ - 0) Rada Gminy podjila UCHWALIJ Nr 11/9/18 w sprawie okreslenia stawek 
podatku od srodkow transportowych. 

Uchwala stanowi zalqcznik nr 9 do protokolu. 

Ad.10. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wojta Gminy Ryjewo Pana 
Siawomira Slupczynskiego. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wyst^pil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu wi^kszosci^ glosow (za - 13, przeciw - 0, 
wstrzymalo si^ - 1) Rada Gminy podjila UCHWALl^ Nr 11/10/18 w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Wojta Gminy Ryjewo Pana Siawomira Slupczynskiego. 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 10 do protokolu. 

Ad.l l . Podjecie uchwaly w sprawie zasad otrzymywania i wysokosci zryczaltowanej 
miesi^cznej diety przysluguj^cej soltysom Gminy Ryjewo z tytuiu udzialu we wszystkich 
czynnosciach zwi^zanych z prac^ na rzecz Rady Gminy Ryjewo. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wystqpil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
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giosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo si^ - 0) Rada Gminy podjila U C H W A L ^ Nr I I / l 1/18 w sprawie zasad otrzymywania i 
wysokosci zryczaltowanej miesi^cznej diety przystuguj^cej soltysom Gminy Ryjewo z tytuiu 
udzialu we wszystkich czynnosciach zwi^zanych z prac^ na rzecz Rady Gminy Ryjewo. 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 11 do protokolu. , , 

Ad.12. Podjecie uchwaly w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztow podrozy sluzbowych 
radnych Rady Gminy Ryjewo. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wystqpil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu wi^kszosci^ glosow (za - 13, przeciw - 0, 
wstrzymalo si? - 1) Rada Gminy podjila U C H W A L ^ Nr 11/12/18 w sprawie ustalenia diet i zwrotu 
kosztow podrozy sluzbowych radnych Rady Gminy Ryjewo. ' 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 12 do protokolu. : , ^ 

Ad.l3. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XXXIV/244/17 z dnia 21 grudnia 2017 
roku w sprawie uchwalenia budzetu gminy Ryjewo na 2018 rok. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wyst^pil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo si? - 0) Rada Gminy podjila U C H W A L ^ Nr 11/13/18 w sprawie zmiany uchwaly Nr 
XXXIV/244/17 z dnia 21 grudnia 2017 roku w sprawie uchwalenia budzetu gminy Ryjewo na 2018 
rok. 

Uchwala stanowi zal^cznik nr 13 do protokolu. \ 

Ad.l4. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XXXIV/243/17 z dnia 21 grudnia 2017 
roku w sprawie przyjicia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2018-
2027. 

Projekt uchwaly odczytal Pan Kazimierz Zima - Przewodnicz^cy Rady po czym wystqpil z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przyst^piono do 
glosowania. 

W glosowaniu udzial wziilo 14 radnych. W glosowaniu jednoglosnie (za - 14, przeciw - 0, 
wstrzymalo si^ - 0) Rada Gminy podj?la U C H W A L ^ Nr 11/14/18 w sprawie zmiany uchwaly Nr 
XXXIV/243/17 z dnia 21 grudnia 2017 roku w sprawie przyjicia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2018-2027. 
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Uchwala stanowi zal^cznik nr 14 do protokolu. 

Ad.15. Informacja Wojta z dzialalnosci w okresie mi^dzv sesjami. 

20.11.2018r. - odbylem spotkanie w sprawie remontu drog w miejscowosciach Watkowice, 
Jaiowiec i w Ryjewie ul. L^ki . 
22.11.2018r. - uczestniczylem w walnym zebraniu Powislahskiej Lokalnej Grupy Dzialania w 
zwi^zku z wygasni^ciem kadencji wladz stowarzyszenia. 
23.11.2018r. - uczestniczylem w spotkaniu z geodet^ i mieszkank^ Straszewa w sprawie 
wytyczenia drogi gmirmej. 
26.11.2018r. - odbyly si^ wspolne posiedzenia komisji stalych Rady Gminy Ryjewo. 
27.11.2018r. - odbylo si? podpisanie umow na dowozy osob niepelnosprawnych do Barcic i 
Kwidzyna. Uslugi te swiadczyc b^d^ firmy EweMar-Auto i Tur-Stach. Tego dnia odbylo si? 
spotkanie beneficjentow projektu OZE z przedstawicielami Lidera Projektu - PRAZE- na ktorym 
omowiono zagrozenia we wdrazaniu projektu. 

Pan Slawomir Slupczynski: PKP przekazala negatywn^ odpowiedz na postulat mieszkancow 
m.in. ul. Nowej dot. budowy przejscia nad torami kolejowymi. Jest to podyktowane wzgl?dami 
techniczno-ruchowymi stacji Ryjewo, ktora pelnic b?dzie fiankcje stacj odstawczej. 

Pan Slawomir Slupczynski: Jak co roku Starosta Kwidzyhski zaprasza do skladania nominacji w 
ramach nagrod Starosty w dziedzinie kultury i sportu. Zach^cam z tego miejsca Panstwa o 
zglaszanie kandydatur. i t ^ 

Ad.l6./17 Interpelacje i zapytania radnych. / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Barbara Wolak: Mieszkahcy Jalowca zwrocili si? do mnie w sprawie wycinki 4 
zaznaczonych drzew przy drodze wojewodzkiej. W czasie wakacji dzwonilam do oddzialu drog 
wojewodzkich w Sztumie, pan kierownik obiecal wycink? na przelomnie X-X12018r. Wyci^to jedno drzewo 
ozn. Nr 2. W rozmowie z wyborcami padla prosba o wiat^ przystankow^ przy ul. Grunwaldzkiej 26 
(lesniczowka, ktor^ nawiasem mowi^c w poprzedniej kadencji obiecano z funduszu soleckiego). 
Mieszkaricy Ryjewa pracuĵ cy w Kwidzynie powracaj^cy z pracy ul. Podgom^ skarz^ si? na slab^ 
widocznosc z prawej strony przy wjezdzie na ul. Grunwaldzk^, prosz^ o lustro na tym skrzyzowaniu. 
Poniewaz caly czas poruszam si? przy drodze wojewodzkiej, to poprosz? raz jeszcze o przejscie dla 
pieszych przy ul. Podgomej. Z kolei mieszkahcy ul. L^k i 6,7 (3 rodziny) prosz^ o wyrownanie a 
najlepiej o utwardzenie i oswietlenie drogi prowadz^cej do ich domow. Droga szczegolnie po 
deszczu jest trudna do przebycia ze wzgl?du na podmokly teren. Oswietlenie drogi potrzebne jest ze 
wzgl?d6w bezpieczehstwa, po jednej stronie ŝ  krzewy w ktorych sq dzikie zwierz?ta a po dmgiej 
gl?boki row cz?sto calkowice wypeiniony wod^. 

Przewodnicz^cy Rady: Pewne tematy z tych zgloszonych pomszalismy juz niejednoskrotnie, m.in. 
te dotycz^ce ul. Podgomej. Mniejmy nadzieje, ze ty, razem rejon drog przychyli si? do tych 
wnioskow. 

Radna Bernadeta Lukaszewska: Wnosz? o zwrocenie si? do Zarz^du Drog Wojewodzkich, Rejon 
w Sztumie o wykonanie barierek drogowych oraz zamontowanie znakow odblaskowych 
niebezpieczny luk drogi nr 607 w miejscowosci Borowy Mlyn. Na luku tym dochodzi do bardzo 
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wielu wypadkow, ostatnio w listopadzie br. Zamontowanie w/w oznaczen i barierek zdecydowanie 
poprawi bezpieczehstwo uzytkownikow drogi. 

Przewodnicz^cy Rady: Rowniez mozna pomyslec o ograniczeniu pr^dkosci na tym odcinku. 

Pan Slawomir Slupczynski: Wi?kszosc z tych interpelacji dotyczy drog wojewodzkich na ktore 
nie mamy wplywu. Przekazemy je do Zarz^du Drog Wojewodzkich w Sztumie celem rozpatrzenia. 
Z informacji jakie posiadam od kierownika tego rejonu wiem, ze m.in. drzewa w Jalowcu zostan^ 
wyci^te w okresie zimowym z uwagi na to, ze przetarg na wyionienie firmy, ktora ma zajqc si? 
wycink^ jeszcze si? nie zakohczyl. Co do lustra na ul. Podgomej to juz kiedys zwracalismy si? do 
ZDW i dostalismy odpowiedz negatywn^. Mozemy zastanowic si? i porozmawiac z wlascicielem 
posesji przylegaj^cej do tego odcinka, moze on zwezwoli nam umiescic to lustro. Co do tego 
odcinka drogi wojewodzkiej w Borowym Mlynie to Zarz^d Drog Wojewodkzich ma zaplanowane 
w tym miejscu ustawienie takiego znaku. W odniesieniu do drogi gminnej ul. L ^ k i to juz 
przeprowadzilismy rozmowy z wykonawcq, ktory utwardzi ten odcinek drogi. 

Radny Marek Lig?za opuscil obrady sesji. 

Ad.18. Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgloszono. 

Ad.l9. Zakonczenie obrad. 

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodnicz^cy Rady Gminy zamkn^l obrady I I sesji 
Rady Gminy Ryjewo. 
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